
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 14.10.2024 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Informacja na temat zadań inwestycyjnych za pierwsze 3 kwartały 2024 r. 
6. Informacja na temat kredytów, obligacji i pożyczek.  
7. Sprawy bieżące. 
8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca S. Sawińska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 
Z-ca wójta I. Ciok, BI T. Mikołajczak, BI E. Karpierz poinformowali członków komisji o zadaniach 
inwestycyjnych realizowanych w pierwszych trzech kwartałach 2024 roku: 
 

1. Biedrusko: 
• dokumentacja projektowa ulica Kamienna i ulica Piaskowa - etap przygotowawczy, czyli 

5% zaawansowania - jest to z planu zamówień publicznych, w wiadomości przesłanej do 
radnych zostanie to uzupełnione o kwartał w planie pracy, 

• Osiedle Jesionowe jest zakończone – infrastruktura, 
• rondo jest na ukończeniu, 
• wprowadzono stałą organizację ruchu,  
• rozbudowa monitoringu na parkingu gminnym - to zadanie jest na etapie 

przygotowywania, 
• budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego - projekt jest zamknięty, a na budowę 

nowej szkoły trwa procedura przetargowa, jeszcze spływają pytania, więc termin 
dwudziesty pierwszy października nie jest realny, 

• budowa oświetlenia na ulicy Zjednoczenia 293 i 296 - nastąpiło przekazanie placu 
budowy i trwają prace, są tu pewne przesunięcia w zakresie projektowo-realizacyjnym  
i jest to na bieżąco omawiane z wykonawcą, termin zakończenia 29 listopada, wykonawca 
nie zgłasza żadnych potencjalnych problemów terminowych, 

• brama – inwestycja zakończona, 
• miasteczko rowerowe będzie realizowane, jeśli zostaną pozyskane środki zewnętrzne, w 

roku 2024 środków nie będzie i jest założenie do przeniesienia budżetu na rok przyszły. 
 

 



2. Chludowo 
• koncepcja parkingu przy szkole podstawowej połączonego razem z parkingiem przy 

Starym Barze wraz z przebudową dziedzińca szkoły oraz koncepcja rewitalizacji centrum 
wsi (budowa 2 rond) – uzgodniono, że oba zadania przynajmniej koncepcyjnie powinny ze 
sobą współgrać i korelować i w związku z tym zadanie ofertowe jest robione do jednej 
pracowni projektowej, aby uniknąć nieporozumień komunikacyjnych w zakresie 
koordynowania i współpracy pomiędzy 2 biurami, zaawansowanie na poziomie 5%, 

• projekt przebudowy ulica Za Parkiem - zaawansowanie 0%, 
• kanalizacja sanitarna w kierunku cmentarza od ulicy Czereśniowej z odtworzeniem 

nawierzchni - wniosek do budżetu o zwiększenie finansowania, ponieważ z kosztorysu są 
większe kwoty, a oferty na nadzór nie dają możliwości podpisania umowy wykonawczej,  

• projekt nawierzchni ulicy Sodowej - jest tutaj procedowany wykup działki do trójkąta 
widoczności, jest wydłużenie terminowe od projektanta do 31 stycznia 2025 roku, poziom 
wykonania zadania to 70%, 

• projekt i budowa parkingu publicznego przy ulicy Kościelnej - wniosek o zwiększenie 
finansowania o 405 tys. zł, koszt inwestycji jest duży, projekt 100% a teraz jest etap 
realizacji, jest to parking pod samochody osobowe, 
 

Radna J. Pągowska zapytała, czy gmina będzie robiła parking za prawie milion złotych? Radna 
uważa, że należy zrobić przetarg, zobaczyć jaka kwota będzie do dołożenia i wówczas podjąć 
decyzję o ewentualnym zwiększeniu środków.  
 
Wójt G. Wojtera odpowiedział, że są 2 modele rozpoczynania inwestycji. Pierwszy, to ogłoszenie 
przetargu, czekanie na ofertę i podjęcie decyzji o zwiększeniu do kwoty która wynika  
z najkorzystniejszej oferty lub zadbanie o pełne bezpieczeństwo i dostosowanie do kosztorysu 
inwestorskiego i wówczas ogłoszenie przetargu. Ani jeden, ani drugi model nie jest niezgodny  
z prawem. Wójt jest przekonany, że ten parking będzie kosztował mniej, natomiast żeby móc to 
jednoznacznie powiedzieć, potrzebna jest oferta, a nie kosztorys. Drugi wariant jest bardziej 
praktyczny. Wójt poinformował, że naradzie w dniu kolejnym zostanie podjęta decyzja  
o ogłoszeniu przetargu i radni dowiedzą się o jaką kwotę należy zwiększyć do realizacji. 
 
BI T. Mikołajczak zaznaczył, że mieszkańcy bardzo czekają na ten parking. 
 
Radna J. Pągowska dodała, że tak jest w każdej innej miejscowości. Suchy Las Wschód czeka na 
kanalizację od 25 lat. Bardzo sensownym rozwiązaniem jest to, co powiedział pan wójt, czyli 
podjęcie decyzji o przetargu i informacja o tym jaka będzie to kwota. 
 

• budowa sieci wodociągowej na odcinku między ulicą Biedruszczaną, a Chojnicką w ulicy 
Leśnej -  zostały otwarte oferty, z postępowania wynika, że brakuje do budowy 100 tys. zł 
(z 300 do 400 tys. zł), 

• remont podjazdu do ośrodka zdrowia - wystąpiono o nową mapę zgodnie z zaleceniami 
starostwa powiatowego, jest już mapa więc nastąpi wznowienie postępowania do 
uzupełnienia materiałów na uzyskanie zgody na zgłoszenie, potem nastąpi postępowanie 
na realizację,  



• modernizacja budynku starej szkoły (projekt) – projekt z koncepcją i opisem przedmiotu 
zamówienia został złożony do referatu zamówień publicznych, zaprojektuj i wybuduj na 
rok 2025, 

 
Radna J. Pągowska zapytała o zwiększenie środków na ulicę Czereśniową.  
 
Z-ca I. Ciok odpowiedziała, że jest to w materiałach, które poszły już od pani skarbnik. Jest tu 
zwiększenie o 300 tys. zł po otwarciu ofert. 
 

3. Golęczewo: 
• 2 inwestycje kanalizacyjne z odtworzeniami: ulica Lipowa i kawałek ulicy Jaworowej - 

kanalizacja sanitarna i wodociągowa, jest tu już przekazanie placu budowy, wykonawca 
przekazał harmonogram działań razem z harmonogramem finansowym, 

• ulice Gryczana, Pszenna, Zbożowa, Pszczelarska, Rolna, Wiśniowa - jest tu już 
przekazanie placu budowy, wykonawca przekazał harmonogram działań razem  
z harmonogramem finansowym, 

 
Z-ca I. Ciok na pytanie radnej W. Prycińskiej wyjaśniła, że w Chludowie jest modernizacja w starej 
szkole. Jest to remont pomieszczeń, które się spaliły. Są również tam prace remontowe konieczne 
do wykonania. Nie jest to tylko remont związany ze spaleniem pomieszczeń i adaptacją na cele 
powiększenia biblioteki, to jest również dostosowanie dla osób z niepełnosprawnościami  
i uniezależnienie wejścia dla mieszkańców piętra oraz prace związane z remontem dachu  
i wzmocnienia stropu nad piwnicą.  
 

• budowa chodnika w ciągu pieszym między ulicą Lazurową, a Krętą wraz z oświetleniem - 
zadanie zostało podzielone na 2 części: zgłoszenie budowy ciągu pieszo-rowerowego  
w układzie mineralnym i niezależne postępowanie związane z oświetleniem, materiały są 
przekazane do referatu zamówień publicznych, 

• budowa ulicy Malinowej - trwa aktualizacja projektu drogowego z uwzględnieniem 
nowego pozwolenia wodnoprawnego na jedną z części odwodnienia do rowy między ulicą 
Tysiąclecia, a ulicą Cichą, aktualizowana jest geometria drogi i kosztorysy po to, aby móc 
ogłosić postępowanie na realizację, postępowanie w roku bieżącym, wykonanie nie, 

• budowa pomieszczenia gospodarczego przy świetlicy – zakończone, 
• rewitalizacja budynku dawnej remizy strażackiej - nastąpiło otwarcie ofert, niestety ofertę 

złożył tylko jeden oferent, oferta nie mieści się w planie finansowym, kwota według planu 
łącznie z WPF to 1 mln 800 tys. zł, żeby móc podpisać umowę należy zwiększyć kwotę  
o 700 tys. zł., to będzie również wniosek do aktualizacji na najbliższej sesji, 

 
Radna J. Pągowska zapytała, czy kwotę 622 tys. zł (doposażenie świetlicy) można przeznaczyć na 
tę inwestycję? 
 
Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że jest właśnie w trakcie orientowania się co do kwoty 
doposażenia i możliwości pokrycia części wyposażenia z dofinansowania. 
 
Radna J. Radzięda zapytała jakie nakłady gmina poniosła na tę inwestycję do tej pory? 



Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że nie jest w stanie teraz tej kwoty podać. 
 
Radni wnioskowali o podanie tej informacji na kolejnej komisji budżetowej. 
 

• projekt remontu szkoły - odbyły się wizyty i konsultacje z panią kierownik i projektantem, 
do końca miesiąca powinny być gotowe dokumenty ze wstępnym kosztorysem, jest plan, 
aby wystąpić o dofinansowanie, 

 
4. Suchy Las: 

• projekt kanalizacji na ulicy Zielińskiego - odebrane zostało pozwolenie na budowę, można 
ogłaszać postępowanie z początkiem roku, budżet 2025, 

• przebudowa ulicy Szkolnej wraz z układem komunikacyjnym do ulicy Obornickiej odcinek 
ulicy Sucholeskiej, Poziomkowej i Szafirowej - tymczasowa organizacja ruchu wymaga 
uzgodnienia ze starostwem, nie wyraziło ono zgody nawet na tymczasowy wariant 
rozwiązania z rondem, poproszono więc projektanta o zaprojektowanie układu 
skrzyżowania ze światłami, dodatkowo ze względu na analizę ruchu i budowę wiaduktu 
na ulicy Sucholeskiej projektanci muszą skorelować swoje działania w aspekcie ww. 
terenów, będzie podpisywane aneks terminowy,  

 
Radna J. Pągowska zapytała, czy światła na ulicy Sucholeskiej ze Szkolną nie są zbyt blisko 
skrzyżowania z ulicą Obornicką i na to gmina może nie dostać pozwolenia?  
 
Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że to pytanie zostało zadane projektantom i odpowiedzieli,  
że nie. Jedyny warunek jest taki, że nowo powstałe światła i te na ulicy Obornickiej muszą być ze 
sobą skorelowane. 
 
Odpowiadając na pytanie radnej W. Prycińskiej pani I. Ciok poinformowała, że konsumowany jest 
projekt stałej organizacji ruchu zgodnie z tym, co jest w dokumencie. 
 

• projekt ścieżki rowerowej na ulicy Poziomkowej - dokumenty zostały przygotowane  
i przekazane zostały do referatu zamówień publicznych w formule zaprojektuj i wybuduj, 
wersja oszczędnościowa, wycinki drzew jest dużo mniej niż w pierwotnym projekcie, 

• modernizacja ulicy Jagodowej – zakończone, 
• budowa ulicy Kraterowej – zakończone, 
• projekt przebudowy ulicy Leśnej - pierwszego października zostały przekazane materiały 

do referatu zamówień publicznych, realizacja 20 miesięcy, 
• modernizacja ulicy Księżycowej - wchodzi tu ZGK od połowy października, zakończone, 
• budowa pełnej infrastruktury w rejonie ulic: Lisia, Klonowa, Sprzeczna, Ogrodnicza  

i Zgodna oraz budowa pełnej infrastruktury w rejonie ulic: Mokra, Wodna, Deszczowa, 
Sucha, Chmielna, Polna, Zakole, Strumykowa - wpłynęły oferty, które są skrupulatnie 
badane, są również wykonane analizy, niedługo będzie można podpisać umowę na 
projekt, 

• budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Obornickiej etap I – jest podpisana umowa  
i przekazany plac budowy, realizacja 12 m-cy, 



• budowa ulicy Krętej i Łąkowej - skończone roboty bitumiczne, montowane bariery, 
• budowa drogi wraz z pełną infrastrukturą w rejonie ulic Zwolenkiewicza i Jaśminowej 

(projekt) - weryfikacja projektu stałej organizacji ruchu, planowane spotkanie z referatem 
komunalnym, 

 
Radna J. Pągowska zapytała o ZRID dla ul. Jaśminowej. Na jakiem jest to etapie? Radna poprosiła 
o sprawdzenie tematu i podanie informacji. 
 

• ulica Forteczna i Nektarowa - koncepcje są już zamknięte, 
• projekt ulicy Wiśniowej – projekt zakończony, jest pozwolenie na budowę, jeśli zostaną 

przyznane środki to będzie to dalej procedowane,  
 
Radna W. Prycińska przypomniała, że środki na projekt były zaplanowane w 2023 roku (69 tys. zł), 
a na budowę w roku 2024 (115 tys. zł). 
 
Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że za 115 tys. zł nie da się zrealizować inwestycji. Pani Ciok 
zapisała sobie temat dotyczący ulicy celem prawidłowego oszacowania. 
 

• węzły przesiadkowe - w tym roku powinno się uzyskać decyzję środowiskową na etap 
wiaduktu, decyzja środowiskowa w większym zakresie dotyczącym łącznika między 
wiaduktem, a miastem Poznań ma zostać wydane w roku przyszłym,  

• ulica Śnieżna – zakończone, 
• sala gimnastyczna przy SP1- budowa trwa zgodnie z harmonogramem, 
• rozbudowa remizy OSP - projektant wystąpił o przedłużenie terminu, na ten moment  

nie ma informacji, żeby projektant nie wyrobił się w czasie, 
• oświetlenie ulicy Ruczaj – zakończone, 
• rozbudowa budynku urzędu gminy – zakończone, pozwolenie na budowę jest, teraz 

oczekiwanie na projekty wykonawczy, 
 
Radna W. Prycińska opuściła posiedzenie komisji 1:37:57 
 

• centrum profilaktyki poprzez sport i rekreację - przesunięcie terminu realizacji do końca 
października, 

 
5. Zielątkowo: 

• ścieżka rowerowa jest w formule zaprojektuj i wybuduj na rok przyszły do ZIT-ów, 
materiały zostały złożone do referatu zamówień publicznych, 

• ulica Wichrowa -  wykonawca wybrany i oczekiwanie na podpisanie umowy, 
• oświetlenie terenu zielonego przy ul Sportowej – trwa realizacja, 
• projekt budynku do obsługi terenu zielonego - zostały wysłane zapytania ofertowe celem 

wykonania koncepcji ze wstępnym kosztorysem i całą dokumentacją projektową, 
 
 
 



6. Złotkowo: 
• ulica Platynowa, Żelazna i Rodowa kanalizacja sanitarna – dwa zadania: projekt i budowa, 

projektant uzupełnił brakujące dokumenty do starostwa, 16 października ma być 
zgłoszenie budowy, rozpoczęcie w I kwartale roku 2025,  

 
Przewodnicząca S. Sawińska poprosiła o podanie kosztu przygotowanego przez projektanta. 
 

• chodnik do PKM - trzykrotnie wysyłano zapytanie ofertowe do projektantów, projektanci 
nie chcą uzgodnień z PKP, ponieważ procedura jest wydłużona i oferty było dużo ponad 
posiadany budżet, w końcu pojawiły się oferty i oby mieściły się w budżecie, 

• strefa AG - inwestycja zakończona, 
• węzeł przesiadkowy - przekazanie dokumentacji do referatu zamówień publicznych, 

 
Radna J. Radzięda zapytała o słupy na ulicy Słonecznikowej. 
 
Z-ca I. Ciok odpowiedziała, że są uzgodnienia z energetyki i zostanie zlecony projekt 
kanalizacyjno-drogowy. 

 
• ul. Cedrowa - jeszcze nic nie było robione. 

 
7. Złotniki: 

• sieć wodociągowa - Aquanet wydał warunki techniczne na przyłączenie do sieci od ulicy 
Obornickiej, zakładana była budowa 40m sieci wodociągowej teraz jest ich 170m, 
wysłane zostaną zapytania ofertowe, będzie składany wniosek o zmianę budżetu,  

• budowa ulic Kochanowskiego, Reja, Słowackiego, Pawłowicka -  zadanie zakończone, 
• kanalizacja sanitarna wzdłuż ulicy Obornickiej na odcinku Radosna - Łagiewnicka - 

projektant złożył wniosek o przedłużenie terminu do 15.12.2024 roku, 
• ulica czołgowa i skrzyżowanie z ulicą Obornicką - ofert zostały sprawdzone wykonawca 

został wybrany oczekiwanie na podpisanie umowy, 
• projekt budowy wyjazdu z ulicy Lazurytowej na ulicę Obornicką - zadanie zakończone, 

zostanie skierowane kolejny pismo do dewelopera, 
• budowa boiska przy Lazurytowej - prawdopodobnie w listopadzie będzie informacje  

o środkach zewnętrznych z ministerstwa sportu, 
• ścieżka na Osiedlu Grzybowym - rozwiązanie zakładające minimalizację wycinki jest 

rozwiązaniem bardzo kosztownym wymagającym przebudowy, pani wójt chciałaby 
omówić temat na oddzielnym spotkaniu, 

• chodnik przy ulicy Sosnowej – wniosek złożony jest do referatu zamówień publicznych  
w formule zaprojektuj i wybuduj,   

• Plac Grzybowy – modernizacja - w trakcie realizacji, 
• ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej etap II -  w trakcie projektowania i uzgodnień  

z Aquanet i geometria w starostwie, w planie jest realizacja ścieżki wraz z realizacją 
kanalizacji sanitarnej,  

 



Przewodnicząca S. Sawińska zasygnalizowała, że z powyższych danych wynika że wykonanie jest 
na poziomie 40%. Przewodnicząca poprosiła o zaktualizowanie tabeli, którą analizowali radni 
oraz wpisanie w którym kwartale dane zadania miały być zrealizowane.  
 
Radna J. Radzięda zapytała o plan zamówień publicznych - zadanie 1.1.4. zakup i montaż bram 
garażowych w remizach OSP Golęczewo i Zielątkowo - na jakim to jest etapie? 
 
Z-ca I. Ciok odpowiedziała, że nie jest to zadanie inwestycyjne, tylko zadanie referatu 
bezpieczeństwa. Jest to związane z dofinansowaniem z ministerstwa środowiska i klimatu. 
Informacja o przyznaniu środków dotarła w zeszłym miesiącu. Teraz trwa analiza pod kątem  
m. in. uzyskania odpowiedniego efektu ekologicznego. 
 
Radny G. Słowiński opuścił posiedzenie komisji 2:32:27 
 
Ad. 6. 
Skarbnik M. Wojtaszewska omawiając przygotowane tabele poinformowała członków komisji,  
że w tym roku gmina nie zaciągała żadnego długu. Jest w przygotowaniu pożyczka, ale 
najprawdopodobniej będzie rezygnacja z tej pożyczki. Wszystkie 3 pożyczki uchwalone przez 
ostatnie 2 miesiące są na rok 2025. Skarbnik w tym roku nie planuje emisji obligacji w wysokości 
50 mln. zł. Patrząc na zaawansowanie głównie inwestycji, to gmina nie wyda tylu pieniędzy ile 
zakładała i wolne środki pozwolą na to, żeby w tym roku nie emitować obligacji w wysokości  
50 mln. zł. Pani skarbnik dodała, że patrząc na październik widzi taką możliwość aby bez emisji 
udało się spiąć budżet. Jeżeli chodzi o budżet na przyszły rok, to już prawdopodobnie bez wolnych 
środków i wówczas będzie czas na rozmowę o zaciąganiu długu na inwestycje. Wszystko też 
zależy od poziomu inwestycji, które radni uchwalą.  
Przy omawianiu kwoty długu, pani skarbnik zaznaczyła, że nie widzi zagrożenia jeśli chodzi  
o spłatę odsetek czy długu i myśli o opracowaniu strategii inwestycyjnej. Trwają rozmowy 
kierownictwa urzędu na temat wytypowania najważniejszych inwestycji, żeby zaciągnąć dług.  
Są ku temu możliwości, ale to będzie drogi dług dlatego, że będzie on rozciągnięty w czasie.  
Jeśli chodzi o stronę dochodową i podatki gminy, to nie będzie na razie dużego zwiększenia, 
ponieważ m. in. dwie inwestycje nie zostały zrealizowane. Zwiększenie podatków nie daje kwoty, 
która wystarczy na realizację tak dużych inwestycji, które są w planie. Gmina wystąpi do BGK  
o nieoprocentowaną pożyczkę. 
 
Radna J. Pągowska zapytała, czy gmina potrzebuje zaciągać tak duży dług? 
 
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że wszystko zależy od inwestycji. Teraz prawie każda 
oferta jest wyższa od tego, co zaplanowane jest w budżecie. 
 
Radna J. Radzięda zaznaczyła, że bardzo słabo są przygotowane wyliczenia przed przetargami  
i niedoszacowane koszty inwestycji. Przewodnicząca dodała, że również długie jest oczekiwanie 
na przetargi i pieniądze tracą na wartości w szybkim tempie.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska oznajmiła, że na pewno należy liczyć się z tym, że wydatki bieżące 
będą rosły – „oświata nas pogrąży”. Jest to temat wiodący dla wszystkich samorządów.  



 

Metoda I

39 128 880,63

minus inne aktywa -2 788 751,79

minus -2 000 493,36

minus -2 447 962,00

minus -413 886,13

minus 0,00

minus -3 011 342,42

WOLNE ŚRODKI 28 466 444,93

Metoda II

zobowiązania finansowe 77 106 503,45

minus 2 000 493,36

plus aktywa netto -43 850 813,37

minus należności finansowe 0,00

minus inne aktywa 2 788 751,79

WOLNE ŚRODKI 28 466 444,93

Metoda III
plus minus skumulowany wynik budżetu Pasywa II6 -31 829 264,01

plus wynik wykonania budżetu Pasywa II1 -14 022 042,72

plus minus wynik na operacjach niekasowych Pasywa II5 0,00

plus zobowiązania finansowe Pasywa I.1 77 106 503,45

minus należności finansowe Aktywa II1 0,00

minus rozliczenia międzyokresowe Aktywa III -2 788 751,79

WOLNE ŚRODKI 28 466 444,93

Metoda IV

plus środki pieniężne budżetu 26 352 162,21

plus 2 000 493,36

plus należności i roszczenia (z wyłączeniem należności finansowych) 7 987 473,27

minus zobowiązania wobec budżetu -413 886,13

minus pozostałe zobowiązania -3 011 342,42

minus rezerwa na niewygasające wydatki -2 000 493,36

minus -2 447 962,00

WOLNE ŚRODKI 28 466 444,93

zaangażowanie w budżecie =przychody24.10.2024 5 841 713,65                

pozostało 22 624 731,28              

pozostałe środki pieniężne

rozliczenia międzyokresowe

rezerwa na niewygasające wydatki

Wyliczenie wolnych środków dla roku 2023 wg wydruków dla RIO                                               

rezerwa na niewygasające wydatki

aktywa ogółem

inne pasywa

zobowiązania wobez budżetów

pozostałe zobowiązania

należności finansowe



 
 
Ad. 7. 
Radna J. Radzięda zaproponowała, aby kolejne posiedzenie komisji dotyczące uwag do studium 
zostało zwołane na godzinę 15:00 ze względu na mieszkańców, którzy będą chcieli uczestniczyć 
w tym posiedzeniu. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
Protokółowała:        Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Sylwia Sawińska 


